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2.2. Visionsproces for fremtidens praksissektor 

3. Sager til orientering 
3.1. Lukket punkt: Lønundersøgelsen 2022 

5. Eventuelt  
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1 Godkendelse af dagsorden og tidsplan 

Formanden bød velkommen til hovedbestyrelsen og orienterede kort om 
dagens program. Indledningsvist blev interessekonflikter afklaret. Der indkom 
følgende punkter til eventuelt: World Physiotherapy Congress og henvendelse 
fra Danske Regioner. 

Der indkom en indledende bemærkning til formuleringen af punkt 2.1.  

 

2 Sager til diskussion / beslutning 

 

2.1 Lukket punkt: Suppleanter ved REP 2022 

 

2.2 Visionsproces for fremtidens praksissektor 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

 godkender oplæg til visionsprocessen inkl. finansiering som beskrevet i 
bilaget. 

 

Resumé: 

Planlægningsgruppen har arbejdet sig nærmere på en beskrivelse af formål og 
proces for fremtidens praksissektoren. Første fase sættes i gang med et 2-
dages seminar i marts 2023. 

Målet er, at processen kan danne grundlag for formulering af politik og strategier 
i overensstemmelse med foreningens strategiske ambition og Must Win Battles. 

 

Bemærkninger:  

Mødelederen indledte punktet. Et hovedbestyrelsesmedlem bemærkede, at det 
er vigtigt, at processen ikke kommer til at handle om ydernummersystemet. Det 
blev foreslået, at hovedbestyrelsen udpeger tre ressourcepersoner til arbejdet. 
Et andet hovedbestyrelsesmedlem gjorde opmærksom på, at der er andre 
(eksterne) aktører, som har holdninger til fremtidens praksissektor bl.a. Danske 
Regioner. Mødelederen understregede, at visionsprocessen skal handle om 
faglighed – ikke om kroner og ører. Et hovedbestyrelsesmedlem foreslog, at et 
punkt kunne være bedst mulige arbejdsforhold for fysioterapeuter. Et 



  

Side 3 af 5 

 

hovedbestyrelsesmedlem bemærkede, at der ligeledes ligger en 
kommunikationsopgave i at forandre praksissektorens image, særligt udadtil.  

Hovedbestyrelsen drøftede kort den økonomiske ramme for visionsprocessen 
og de ressourcer, som den kræver. Pengene til processen findes i Erhvervs-
udviklingspuljen. Puljen kan anvendes til udviklingsprojekter og aktiviteter, der 
har til formål at udvikle fysioterapi som erhvervsområde. Det er 
hovedbestyrelsen, som træffer beslutning om de nærmere regler for udbetaling 
fra Erhvervsudviklingspuljen.  

Mødelederen afrundede punktet. Hovedbestyrelsen godkendte oplægget til 
visionsprocessen samt finansiering heraf. Der vil blive arbejdet videre på en 
beskrivelse af processens faser. Mødelederen takkede afslutningsvist 
planlægningsgruppen og sekretariatet for indsatsen.  

 

Henvendelse fra Danske Regioner: 

Hovedbestyrelsen vendte kort henvendelsen fra Danske Regioner [punktet var 
foreslået under eventuelt]. Mødelederen præsenterede kort henvendelsen og 
den proces, som henvendelsen har affødt. Et hovedbestyrelsesmedlem 
bemærkede, at der mangler viden om, hvad de kommunale og regionale tilbud 
koster. Samtidig blev ULRUS i Region Syddanmark nævnt som et godt 
eksempel at tage med til mødet med Danske Regioner. Et andet 
hovedbestyrelsesmedlem bemærkede, at Danske Fysioterapeuter skal være 
opmærksomme på ikke at flytte fysioterapeutiske opgaver mellem sektorer (eks. 
fra kommuner og regioner til privat praksis).  

 

Henvendelse fra Danske Regioner 

Kære Janne Bram Hemphrey 

Som I ved, er sundhedsvæsenet under pres – både af mere akutte årsager, 
men også på den længere bane på grund af den demografiske udvikling samt 
den voldsomme udvikling i nye behandlingsformer, som generer flere opgaver 
for vores hospitaler. Det er på mange måder positivt – men udgør også en 
udfordring, der kalder på nye løsninger. En af de løsninger vi i Danske 
Regioner kigger på, er, hvordan mere behandling for mennesker med kronisk 
sygdom kan varetages uden for hospitalerne. Det kan fx være ved at flytte 
dele af behandlingen fra sygehus til borgerens eget hjem eller til 
praksisområdet eller kommunerne. Eller ved at ophøre med aktivitet, som ikke 
er nødvendig/relevant (for alle). Selvfølgelig ud fra den forudsætning, at 
kvaliteten og patientsikkerheden forbliver høj og uændret.  
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Det er en udvikling, der har været i gang længe. Vores ambition er at 
gennemgå konkrete sygdomsområder med tæt inddragelse af eksperter og 
klinikere og komme med fagligt solide bud på hvilke opgaver og indsatser, der 
med fordel kan varetages uden for sygehusene. Det første sygdomsråde vi 
tager fat på, er muskel-skelet-lidelser.  

I den anledning vil vi gerne invitere jer til et møde i Danske Regioner, hvor vi 
vil fortælle mere om projektet, herunder den videre proces, som vi også vil 
invitere jer ind i, samt høre, hvad I ser af muligheder og særlige 
opmærksomhedspunkter for omlægning af aktiviteter i behandlingen på 
muskel-skelet-området. Hvordan ser forløbet ud fra jeres stol? Hvor langt 
tænker I fx, at sundhedsvæsenet er ift. omlægning til mere træning, 
forebyggelse og egenmestring – og hvor ligger der yderligere potentiale?  

 

3 Sager til orientering 

 

3.1 Lukket punkt: Lønundersøgelsen 2022 

 

5 Eventuelt 

Ændring af indstillingen til formuleringen af punkt 2.1. 

Et hovedbestyrelsesmedlem udtrykte ønske om, at indstillingen til punkt 2.1 
omformuleres, så der ikke står, at der er uoverensstemmelse mellem 
foreningens vedtægter og praksis ift. indsupplering. Der blev samtidig spurgt ind 
til, hvornår en indstilling kan ændres. 

Sekretariatet bemærkede, at ønsker om ændringer i indstillingen vil blive ført til 
referat, men at det ikke er procedure, at selve indstillingen ændres.  

Et hovedbestyrelsesmedlem bemærkede, at hovedbestyrelsen skal være 
opmærksom på, hvad den signalerer overfor medlemmerne. Et andet hoved-
bestyrelsesmedlem kom med følgende ændringsforslag til indstillingen til punkt 
2.1: 

På hovedbestyrelsesmødet 5. december 2022 drøftede hovedbestyrelsen det 
forhold, om praksis i forhold til indsupplering ved forfald til repræsentantskabs-
mødet er i overensstemmelse med foreningens vedtægt §15 stk. 3.  

Mødelederen afrundede punktet.  

 

World Physiotherapy Congress 2023 
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Et hovedbestyrelsesmedlem orienterede hovedbestyrelsen om, at Dansk 
Selskab for Fysioterapi bliver bedt om at reklamere for verdenskongressen i 
2023, som afholdes i Dubai. Danske Fysioterapeuter har tidligere besluttet at 
boykotte verdenskongressen. Der blev spurgt ind til, om DSF eksplicit må 
meddele, at de ikke støtter verdenskongressen?  

Hovedbestyrelsen bakkede op om, at DSF ekspliciterer, at de ikke støtter 
verdenskongressens i Dubai i 2023.   

 

Konstitueret direktør: 

Mødelederen orienterede kort hovedbestyrelsen om, at Janne Bram Hemphrey 
som konstitueret direktør skal være tegningsberettiget ift. foreningen økonomi. 
Derfor vil der blive sendt en mail rundt, som hovedbestyrelsen skal godkende.  

 


